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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen megoldást tervez a minisztérium a 
kényszerláthatás problémájának megoldására?" 

Tisztelt Miniszter asszony!

Magyarországon a gyámhatóságok és a bíróságok gyakorlata szerint az apa kapcsolattartási jogát 
még akkor is biztosítani kell, ha az korábban súlyosan bántalmazta a gyereket, az anyát esetleg 
mindkettőjüket. Pedig az apa kapcsolattartási joga nem lehet korlátlan, mivel a szülői jog 
gyakorlása nem okozhat kárt a gyermeknek, ahogy ezt a strasbourgi Emberi Jogok Európai 
Bírósága az Elsholz v. Germany ítéletében már 2000-ben megállapította. (Application no. 
25735/94).

Ezzel szemben hazánkban - ahogy annak Dr. Spronz Júlia, a Patent Egyesület jogásza is hangot 
adott a győri kettős gyermekgyilkosság után, - az apa kapcsolattartási joga a gyermek élethez, testi 
épséghez és egészséges fejlődéshez való jogát is megelőzi. Arra az anyára, aki a különélő apa ellen 
tiltakozó gyerekét nem szolgáltatja ki a bántalmazónak, könyörtelenül lecsap az igazságszolgáltatás 
szigora. Először jönnek a bírságok, majd a büntetőeljárás a kiskorúval való kapcsolattartás 
akadályozása miatt. Az ügy végül akár a gyermek bántalmazó szülőhöz történő áthelyezésével is 
végződhet, hiszen a kapcsolattartás akadályozása olyan súlyos alkalmatlanságra utal, mely 
indokolja a gyerekek kiemelését az őket szerető közegből.

Tehát az üldözés céltáblája továbbra sem a bántalmazó, hanem a bántalmazott. Megalázó módon 
rabosítási eljárásnak vetik alá, felfüggesztett szabadságvesztés, valamint a bűnügyi költségek 
viselése fenyegeti.

Foglalkozott-e már a minisztérium a gyermek jogait súlyosan sértő kényszerláthatással?

Milyen javaslatot dolgoztak ki a probléma megoldására?


